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  گاهی هر قوه و دستگاهی، کاملا به وظایف اجرایی یا نظارتی 
خود آشنا نباشند و بر اساس یک نوع دید مشترک به هم نگاه 
کنند، هنگامی که بحث به سمت اتفاقاتی در حوزه کاری آنها 
می رود به صورت طبیعی این بحث به اختلاف نظر کشیده 
می شود. حال این اختلاف را چه چیزی تشدید می کند اینکه 
در آخرین سال مجلس یازدهم قرار داریم. از یک طرف مشکلات 
اقتصادی که بخش زیادی از مردم را تحت فشار قرار داده و به هر 
جهت باید سختی هایی را متقبل شوند. سال آخر مجلس است و 
امسال مجلس انتخابات دارد و عموما برای دوره های بعدی کم تر 
نمایندگانی هستند که در عرصه انتخابات رسمی حضور پیدا 
نمی کنند. خب؛ فعالیت های نمایندگان به نوعی شروع می شود 
و بیش از گذشته به سرکشی به حوزه های انتخابیه می پردازند 
و خیزی برای انتخابات اسفندماه برمی دارند. البته از طرفی با 
مطالبات یا حرف هایی روبه رو می شوند که در بدنه جامعه است و 
به محض اینکه به حوزه های انتخابیه خود می روند این مطالبات 
از طرف مردم مطرح می شود. لذا  برخی از نمایندگان پاسخ 
تشریحی منطقی که صورت مساله را بتوان درست مطرح کرد و 
بتوان پاسخ منطقی داد و بخشی را که ایراد است بتوان مطرح کرد 
را انجام نمی دهند. از طرفی لابد و ناگزیر از این هستیم که مشکل 
را بپذیریم؛ اما به فکر راه حل و چاره منطقی آن باشیم. همه این 
مسائل دست به دست هم می دهند تا وقتی نماینده ای از حوزه 
انتخابیه خود می آید با انبوهی از اماها و چراها روبه رو باشد. از یک 
نظر اگر نخواهد عکس العملی نشان دهد می بیند که اسفندماه و 
انتخابات پیش رو است و اگر حرکتی نکند رقبا وی را به چالش 
خواهند کشید و او هم پاسخی نخواهد داشت. لذا بخشی از این 
جبهه گیری ها کاربرد انتخاباتی دارد. حال پرسش اینجاست که 
چه جبهه گیری هایی کاربرد انتخاباتی دارد؟ آن دسته از موضع 
گیری ها که در آن ایراد و اشکال مطرح شده چیزی نیست که 
امروز به وجود آمده بلکه سال های گذشته نیز بوده اما در سال های 
گذشته نماینده سکوت را توجیه می کرده، اما امروز به سمت و 
سویی می رود که منتقد باشد و ایراد ببیند. لذا این نوع رویکردها 
ربطی هم به دولت یا مجلس خاصی ندارد و واقعیت مجلس و 
ارتباطات دولت و مجلس از این قرار است. لذا آخرین سال مجلس 
این بحث را تشدید می کند. اما علت اصلی این موضوع این است 
که تحلیل می کنیم وقتی که از نظر سیاسی دولت و مجلس همسو 
شدند حتما باید چشم را ببندند تا بازخوردی از اختلاف نظر در 
جامعه منعکس نشود. در حالی که این رویکردی غلط است و 
دولت باید قوی کار خود را انجام دهد و مجلس هم بدون دخالت، 
نظارت خود را انجام دهد و اگر هر جایی هم اعمال نظارت صحیح 
و قوی اقتضای برخورد داشت به صورت قانونی برخورد کند. اینکه 
می بینیم یک استیضاح با یک امضای ناپلئونی مطرح می شود و بعد 
هم با یک تکان یا حرف امضا به زیر حد مجاز یعنی ده نفر می رسد 
یعنی استیضاح از وزن لازم برخوردار نیست. قانون گذاری که قانون 
اساسی را نوشته برای اعمال نظارت نمایندگان و مجلس طرح 
پلکانی داده یعنی نماینده از تذکر شروع می کند و اگر فایده نداشت 
می تواند سوال کند و اگر مساله گسترده و سوءمدیریت کلان بود 
تحقیق و تفحص می کند. حال اینکه تذکر و سوال از اختیارات فرد 
است، اما تحقیق و تفحص اراده اکثریت مجلس است که رای دهند 
چگونه انجام شود. اما اگر پله ها جواب نداد و نتیجه گزارش تحقیق 
و تفحص مشخص شد که یک ضعف  در یک دستگاه باشد آن  هم 
دستگاهی مثل یک وزارتخانه؛ اختیارات استیضاح و برخورد را به 
نمایندگان می دهد. لذا وقتی می بینیم استیضاحی با امضای کم 
مطرح می شود و بعد هم با یک حرف به حد نصاب نمی رسد بیانگر 
این است که این استیضاح عمقی ندارد و وقتی عمقی نداشت 
نمی توان گفت اختلافی وجود دارد بلکه باید گفت که صورت 
مساله به درستی دیده نمی شود و از این ابزار نظارتی به درستی 

بهره برده نمی شود. 

نظارت، ابزار قدرت مجلس
 

یادداشت

  فساد می کنند
نام آن را عمل صالح 

می گذارند
آیت ا... محقق داماد در بخشی از جلسه 
چهارم تفسیر دعاهای قرآن کریم در ماه 
مبارک رمضان ۱۴۴۴ گفت: در موارد فراوانی 
افرادی می بینیم که مقتضیات محیط را 
تشخیص نمی دهند، کارهایی انجام می دهند 
حتی انگیزه الهی هم دارند. برای خدا هم 
آن کار را انجام می دهند ولی اسم آن را 
نمی شود عمل صالح گذاشت، گاهی اوقات 
فساد می کنند. وی ادامه داد: قرآن کریم 
در آیه ای می گوید”إذَِا قیِلَ لهَُمْ لَا تفُْسِدُوا 
َّمَا نحَْنُ مُصْلحُِونَ )سوره  فیِ الرْْضِ قَالوُا إنِ
بقره- آیه۱۱(« عده ای هستند که فساد 
می کنند، وقتی به آنها می گوییم فساد نکنید، 
می گویند ما عمل صالح انجام می دهیم، 
ایمان به تنهایی باعث عمل صالح نمی شود. 
عمل شخص مؤمن با هوشیاری و ذکاوت و 

بهره بردن از خرد و تعقل، صالح می شود. 

 جلسه مهم فراکسیون انقلاب 
درباره یک استیضاح

از  بعد  هفته  صمت  وزیر  استیضاح 
تعطیلات مجلس در صحن بررسی می شود و 
فاطمی امین این بار کار سختی برای گرفتن 
رای اعتماد دوباره از مجلس دارد. »احد 
آزادی خواه« عضو هیات رئیسه فراکسیون 
با  انقلاب اسلامی مجلس در گفت وگو 
همشهری آنلاین از جلسه فراکسیون در 
این باره خبر داد و گفت: دیروز در جلسه 
هیات رئیسه فراکسیون تصویب شد که 
قبل از استیضاح جلسه جمع بندی برگزار 
اسلامی حتما  انقلاب  فراکسیون  شود. 
بعد از تعطیلات و قبل از جلسه استیضاح، 
جلسه ای با محوریت بررسی این موضوع 
برگزار می کند. آزادی خواه درباره علل این 
استیضاح ادامه داد: استیضاح آقای فاطمی 
امین همان طور که می دانید برای بار دوم 
رخ می دهد. در آبان ماه سال گذشته که 
استیضاح به جریان افتاد و به صحن رسید 
برخی از همکاران از جمله من برای تعامل 
با دولت و ایجاد یک فرصت برای آقای وزیر 

کمک کردند تا استیضاح مدیریت شود. 

بشار اسد با وزیر خارجه 
عربستان دیدار کرد

خارجه  وزیر  با  سوریه  رئیس جمهور 
عربستان که وارد دمشق شده است، دیدار 
کرد. به گزارش ایسنا، »فیصل بن فرحان«، 
دیروز  عصر  که  عربستان  خارجه  وزیر 
)سه شنبه( برای اولین بار پس از جنگ 
سوریه در سال ۲۰۱۱ وارد دمشق شده است، 
با »بشار اسد«، رئیس جمهور سوریه دیدار 
کرد. هفته گذشته، »فیصل المقداد«، وزیر 
خارجه سوریه به عربستان سفر کرده بود 
و با مقامات این کشور دیدار کرد. این اولین 
سفر یک مقام سعودی در سطح وزیر خارجه 
به دمشق پس از آغاز بحران سوریه در سال 

۲۰۱۱ محسوب می شود. 

نیروی زمینی پوست اندازی 
کرده است

فرمانده کل ارتش با بیان این که »نیروی 
زمینی ارتش پوست اندازی کرده است، 
گفت: یک نیروی زمینی جدید را در این 
رژه و هم در عرصه های مختلفی که مشغول 
انجام ماموریت است مشاهده می کنیم. 
امیر سرلشکر عبدالرحیم موسوی ادامه 
داد: بسیاری از مسائل مانند راهبردها، 
راهکنش ها، آموزش ها و مناسبات فی مابین 
جزو تغییرات اساسی در نیروهای مسلح ما 
به وجود آمده است. اگر در گذشته یک نیروی 
مسلحی بودیم که با تمام توان می خواستیم 
از حدود و ثغور خود دفاع کنیم، امروز این 
اطمینان کامل را داریم که می توانیم در 
مقابل هر قدرتی که نگاه چپ به این خاک 
کند و هر قدرتی که تصور به هم خوردن 
توازن قدرت را داشته باشد با او مقابله کنیم. 

 
رشد ۵۱ درصدی بودجه 

سلامت
نایب رئیس کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس شورای اسلامی ضمن ابلاغ تقدیر 
رئیس مجلس از تلاش های کادر سلامت 
در تعطیلات نوروز از رشد ۵۱ درصدی 
بودجه نظام سلامت توسط مجلس خبر 
داد. سید جلیل میرمحمدی با بیان اینکه 
مجلس شورای اسلامی در دو سال اخیر 
بودجه های بسیار خوبی به نظام سلامت 
اختصاص داده است، گفت: اختصاص ۵۰۰۰ 
میلیارد تومان در سال ۱۴۰۱ برای اجرای 
قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری و تداوم 
همین مقدار اعتبار در بودجه امسال برای 
اجرای این قانون، بخشی از این اعتبارات 
بوده است. در زمینه اختصاص یک درصد از 
مالیات ارزش افزوده به نظام سلامت مطابق 
قانون، مجلس شورای اسلامی بودجه ۴۰۰۰ 
میلیاردی از این محل را در سال ۱۴۰۱ به 
۱8.۵هزار میلیارد تومان در سال ۱۴۰۱ 
افزایش داد که در بودجه سال جدید هم این 

رقم دو برابر شده است. 

محسن کوهکن
نماینده ادوار مجلس 

خبــــر
 رئیس مجلس:   

لایحه ارتقای امنیت زنان برگرفته از جایگاه 
بانوان است

آرمان ملی: رئیس مجلس در نشست بررسی لایحه 
پیشگیری از آسیب دیدگی زنان و ارتقای امنیت آنان در برابر 
سوء رفتار که با حضور اعضای کمیسیون اجتماعی و نمایندگان 
کمیسیون های بهداشت و درمان، فرهنگی، آموزش و تحقیقات 
و قضائی و حقوقی و مسئولان دستگاه های مربوطه و معاونت 
امور زنان و خانواده ریاست جمهوری برگزار شد، گفت: از 
اینکه فرصت شد این جلسه تشکیل شود و جمعی از دوستان 
از ۴ کمیسیون دیگر و کمیسیون اجتماعی در رابطه با بحث 
لایحه پیشگیری از آسیب دیدگی زنان و ارتقای امنیت آنان در 
برابر سوءرفتار در آن حضور یافتند قدردانی می کنم. رئیس قوه 
مقننه با بیان اینکه در تدوین و بررسی لایحه زنان به موضوع 
تحکیم خانواده توجه شد افزود: در بررسی این لایحه تلاش 
شده است تا براساس رویکردها و مواضع رهبر انقلاب نسبت به 
زنان و موضوع بنیاد خانواده اقدام شود و تجربه گذشته نشان 
می دهد حمایت از زنان به خاطر این است که بانوان ستون 
خانواده هستند. رئیس نهاد قانونگذاری کشورمان با تاکید 
بر اینکه این لایحه در حقیقت برآیند نگاهی است که باید 
در جامعه وجود داشته باشد تا منجر به تحکیم خانواده شود، 
تاکید کرد: البته موضوع زنان به عنوان یک مخاطب مهم باید در 
برنامه هفتم مورد توجه جدی قرار گیرد. رئیس مجلس با تأکید 
بر اینکه در مراحل بررسی این لایحه در کمیسیون، مانند زمان 
تدوین آن باید مرکز تحقیقات اسلامی قم و مرکز پژوهش ها 
حضور جدی داشته باشند و بررسی این لایحه باید با دقت انجام 
شود تصریح کرد: دوستان در بحث بررسی لایحه پیشگیری از 
آسیب دیدگی زنان و ارتقای امنیت آنان در برابر سوءرفتار واقعاً 
دقت کنند که همه ابعاد این کار با پختگی و دقت پیش برود و 
مخصوصاً از افراد کارشناس و مسلط در حوزه زنان استفاده شود 
و باید تأکید کنم مخصوصاً از تعداد قابل توجهی از فعالان زن و 
مرد در جبهه انقلاب و در حوزه زنان که حرف های جدی دارند، 
حرف شان شنیده شود و از این فرصت استفاده کنیم تا اگر در 
این لایحه نقطه ضعف وجود دارد، آن را با یک بررسی دقیق 

ان شاء ا... برطرف کنیم. 

محبعلی: باید تا زمان بازگشایی سفارتخانه ها منتظر بود

آشتی ایران و عربستان به معنای حل اختلافات نیست 
عربستان  و  ایران  ملی:  آرمان    
سفارتخانه های خود را در اردیبهشت ماه باز 
خواهند کرد تا خط پایانی بر هفت سال قطع 
رابطه کشیده شود. پادرمیانی های چین برای 
برقراری روابط مجدد میان تهران و ریاض 
باعث شد تا از سرگیری ارتباطات با سرعت 
بالایی پیش برود. رئیس جمهور ایران به 
پیشنهاد پادشاه سعودی برای سفر به ریاض 
پاسخ مثبت داده و در مقابل از ملک سلمان 
دعوت کرده تا به تهران سفر کند. اقدامی که 
به نظر می رسد بیش از هر چیز نشان از انگیزه 
تهران و ریاض برای تنش زدایی باشد. قاسم 
محبعلی کارشناس مسائل خاورمیانه در مورد 
اثر برقراری روابط بین تهران و ریاض بر منطقه 
خلیج فارس می گوید: باید تا زمان بازگشایی 
سفارتخانه ها منتظر باشیم. این یک گام است 
که نشان می دهد روابط دو کشور همسایه 
در مسیر عادی سازی قرار گرفته. برقراری 

روابط دیپلماتیک بین کشورها به معنای حل 
اختلافات نیست. اختلافات متعددی بین ایران 
و عربستان وجود دارد که باید روی آن مذاکره 
شود. یمن یکی از آنهاست که برای عربستان 
بسیار مهم است. در عراق و سوریه و لبنان 
و خلیج فارس و برنامه هسته ای ایران هم 
اختلافات بین دو کشور وجود دارد. همچنین 
رقابت های منطقه ای بین تهران و ریاض هم 
وجود دارد که باید مورد بحث قرار بگیرد و 
نیازمند است که طرفین بعد از عادی سازی 
روابط با هم گفت وگو کنند تا راه حل هایی برای 
عبور از آن مسائل یا حداقل مدیریت قضایا 
صورت دهند تا دیگر باعث تنش و درگیری 
بین طرفین مانند گذشته نشود. محبعلی در 
مورد وضعیت یمن بعد از برقراری روابط بین 
دو کشور توضیح می دهد: در یمن از مدتی 
قبل آتش بس برقرار بود و حالا هم تمدید شده 
و مذاکرات برای حل و فصل آن در حال آغاز 

است. جنگ یمن جنگی بی سرانجام بود که 
هیچ نتیجه ای به غیر از خسارت برای مردم 
این کشور نداشته است. راه حل این است که 
دولتی فراگیر متشکل از همه اقوام در یمن 
برقرار شود و ایران هم می تواند به این قضیه 
کمک کند و البته عربستان نقش کلیدی در 
این ماجرا دارد. انتظار عربستان هم این است 
که ایران به دوستانش در یمن توصیه کند که 
وارد گفت وگوهای سیاسی برای حل مساله 
یمن شوند و وارد چارچوبی شوند که سازمان 
ملل و... به آن اصرار دارند. این کارشناس جهان 
عرب در مورد وضعیت سوریه بعد از آشتی بین 
ایران و عربستان گفت: حتما در سوریه هم 
اتفاقات بهتری می افتد. البته مساله اساسی که 
در حال حاضر برای عربستان و سوریه مطرح 
است، نحوه بازگشت دمشق به اتحادیه عرب 
است و تاثیراتی که این بازگشت بر جهان عرب 

خواهد گذشت. 

آرمان ملی: جمعـــــــی از 
دانشجویان و فعالان تشکل های 
دانشجویی در بیست و هفتمین روز 
از ماه مبارک رمضان با مقام معظم 
رهبری دیدار کردند. حضرت آیت ا... 
خامنه ای در این دیدار بیان کردند: 
در دوران دفاع مقدس دو فرصت 
تعالی و عروج به صورت مشترک در 
کنار هم قرار گرفتند. جوان هایی که 
وارد میدان جنگ شدند حرکتشان و 
اوج گیری شان جوری بود که فردی 
مثل امام راحل، امام بزرگوار که 
سال های متمادی سلوک و عرفان 
را تجربه کرده بود به حال آنها غبطه 
می خورد، من نمی دانم شماها شرح 
حال این شهدا را می خوانید؛ این 
کتاب ها را یا نه؟ من می خوانم و 
اشک می ریزم و استفاده می کنم 
برای من حقیقتاً استفاده دارد. 
از  من خیال می کنم شما یکی 
کارهایی که می کنید حتماً همین 
باشد شرح حال این شهدای عزیز 
را به خصوص بعضی هایشان را 
که خیلی معنویت دارند بخوانید. 
اینها استفاده کردند. ایشان گفتند: 
انتظار فرج یعنی سختی ها همه قابل 
برداشته شدن، برطرف شدن است. 
نه اینکه بنشینید انتظار بکشید، 
دل شما باید گوش به زنگ باشد. 
انتظار فرج یعنی انتظار برطرف 
شدن همه ی نقص هایی که شما 
الان گفتید. ده برابر این هم نقص 
وجود دارد که شما نگفتید. انتظار 
فرج یعنی این، یعنی آماده بودن، 
فکر کردن، بن بست نپنداشتن. 
بن بست انگاری خیلی چیز بدی 
است. مقام معظم رهبری فرمودند: 
خدای متعال که در قرآن مکرر گفته 
»کَتَبَ ا... لَغَْلبَِنَّ أنَاَ وَ رُسُلی «؛ کتب 
ا... یعنی قانون قطعی خدا است که 
راه پیغمبران غلبه پیدا خواهد کرد. 
دیگر بحثی ندارد. »إنَِّ ا... یدُافعُِ عَنِ 
الَّذینَ آمَنُوا«؛ خدا از مؤمنین دفاع 

خواهد کرد، در این هیچ تردیدی 
نیست. یا »نرُیدُ أنَْ نمَُنَّ عَلیَ الَّذینَ 
اسْتُضْعِفُوا فیِ الرْْضِ وَ نجَْعَلهَُمْ 
ةً«؛ در این هیچ تردیدی وجود  أئَمَِّ
ندارد، این قول خدای متعال است. 
خود ما واقعیت ها را هم دیدیم. 
حالا ما اینها را یک روزی از قرآن و 
نهج البلاغه و صحیفه  سجادیه نقل 
می کردیم، اما در زندگی خودمان 
تصور نمی کردیم. حضرت آیت ا... 
خامنه ای عنوان کردند: ما در این 
پیروزی  دیدیم،  خودمان  سن 
انقلاب را دیدیم. این غلبه  حق 
بر باطل بود. کسی فکر نمی کرد، 
نمی کرد.  تصور  اصلًا  هیچکس 
مرحوم آقای طالقانی به خود من 
گفت، گفت وقتی آن روزی که 
امام گفت شاه باید برود. ما گفتیم 
آقا چه حرف هایی می زند! یعنی 
کسی مثل آقای طالقانی! مرحوم 
آیت ا... طالقانی آدم کوچکی نبود. 
رِ  یک مبارز عمیقِ عریقِ سابقه دا
آن چنانی امیدوار نبود، اما شد. 
انقلاب پیروز شد. حادثه  عجیبی 
بود جنگ تحمیلی. همه علیه ما، 
آمریکا علیه ما، شوروی علیه ما، 

ناتو علیه ما، کشورهای مسلمان 
علیه ما، ترکیه  همسایه مان علیه 
ما، همه، همه. ما پیروز شدیم. در 
یک چنین جنگی که همه علیه ما 
بودند، ما پیروز شدیم. پس بنابراین 
تجربه های ما هم همین را نشان 
می دهد. ایشان تصریح کردند: در 
مورد مساله  خصوصی سازی که 
بعضی از دوستان گفتند و تکرار 
کردند و بیرون هم همان ها را 
می گویند: هر قانون خوبی را ممکن 
است بد عمل کنند. اینی که ما 
امکانات کشور، امکانات تولیدی، 
کارخانجات، اینها را بدهیم دست 
و  تولیدی  دستگاه های  دولت، 
بنگاه های تولیدی بزرگ را دولت 
وجود  به  مشکلات  نمی تواند، 
می آید، فساد به وجود می آید. چه 
قدر در این چند سال این مسائل 
فقط  راهش  این  آمده.  پیش 
بود. هیچ چاره   خصوصی سازی 
دیگری وجود نداشت واقعاً و این 
کار ناگهان انجام نگرفت. با فکر، 
با مطالعه، با پیش بینی، ساعت ها 
بحث کردن انجام گرفت. بله، من 
قبول دارم، آن توقعی که بنده 

داشتم از خصوصی سازی، تا حالا 
آن توقع برآورده نشده. اما کارهای 
خوبی هم انجام گرفته. اینی که 
شما می گویید بنگاه دولتی را دادند 
به بخش خصوصی، او دلارش را به 
دولت برنمی گرداند، این درست 
نیست. آنی که دلار را برنمی گرداند، 
همان بنگاه فعلًا دولتی است. البته 
بخش خصوصی هم اشکالاتی دارد؛ 
مراقبت می خواهد، دقت می خواهد، 

رعایت می خواهد. 
گفتند:  رهبری  معظم  مقام 
جلسه اقتصادی سران قوا امر دائمی 
نیست بلکه موقت و برای مقاصد 
خاص است. این جلسه آنطور که 
باید به هدف خود نرسیده؛ علاج 
باید  بلکه  نیست  کردن  تعطیل 
شود.  انجام  کارها  کنیم  دنبال 
فعالیت های دانشجویی نباید جامعه 
دانشجویی و کشور را دوقطبی کند. 
دشمن  خواست  دوقطبی گری 
است. مطالبه دانشجویی همراه 
با واقع بینی و ارائه راه حل علمی 
افرودند:  ایشان  باشد.  عملی  و 
مسائل گوناگون کشور مگر قابل 
رفراندوم است؟ کجای دنیا این کار 
را می کنند؟ مگر همه مردم که باید 
در رفراندوم شرکت کنند امکان 
تحلیل آن مسئله را دارند؟ این چه 
حرفی است؟ راهبرد دشمن این 
است که ما به خودمان بدبین شویم. 
مشکلات در داخل حتماً وجود 
دارد اما اینکه ناامیدی عمدتاً منشأ 
داخلی دارد را قبول ندارم. مشکلات، 
جوانِ دانشجوی پرانگیزه را ناامید 
نمی کند. درس می خواند و مبارزه 
می کند تا مشکلات را برطرف کند. 
مقام معظم رهبری تصریح کردند: 
رسانه های بدخواه اصرار دارند که 
ملت ایران از اعتقادات دینی و 
احساسات انقلابی رویگردان شده 
است. جلسات شب قدر و روز قدس 

امسال از پارسال پرشورتر بود. 

مقام معظم رهبری: 

جلسه اقتصادی سران قوا، آنطور که باید به هدف خود نرسید
    مسائل گوناگون کشور مگر قابل رفراندوم است؟

 انتخابات پیش رو با
سلامت برگزار شود

  وزیر کشور با رد برخی دیدگاه ها 
در ارتباط با سلامت انتخابات گذشته 
ادامه داد، بر اساس اطلاعات دقیق 
می گویم سلامت انتخابات برگزار 
شده در ۴۴ سال گذشته، چه در 
دوره اصولگراها و چه اصلاح طلب ها 
مشکلی نداشته و اصل اساسی ما نیز 
این است که انتخابات پیش رو نیز با 
سلامت برگزار شود. احمد وحیدی 
با بیان اینکه وزارت کشور خواستار 
حضور احزاب قوی و کارآمد است 
که قدرت عمل خوبی داشته باشد، 
ادامه داد: وزارت کشور و احزاب، یک 
خانواده اند. زمانی در حوزه سیاسی و 
اجتماعی موفق عمل خواهیم کرد 
که احزابی با کارایی قوی و با قدرت 
در صحنه سیاسی و اجتماعی کشور 
نقش اثرگذاری داشته باشند. باید 
از گذر این آسیب شناسی ها به این 
هدف مطلوب برسیم که یک نظام 
حزبی موفق و کارآمد که بتواند همراه 
با نقش آفرینی تعهداتی را نیز بپذیرد، 

برای کشور ما چگونه است. 

اهمیت بالای پاسخ به 
دغدغه های مطرح شده مردم

اخبار جدید در مورد توان 
پهپاد های ارتش 

 دادستان کل کشور با حضور 
در مسجد ارک تهران به دغدغه 
قضائی  و  حقوقی  مشکلات  و 
۵۰ نفر رسیدگی و دستوراتی را 
جهت تسهیل در امورشان صادر 
کرد. حجت الاسلام والمسلمین 
در  منتظری  جعفر  محمد 
رابطه با جزئیات دیدار مردمی 
برگزار شده، بیان کرد: یکی از 
دستگاه  مستمر  برنامه های 
قضائی در بخش های مختلف، 
ارتباط مستقیم با مردم است. 
دادستان کل کشور گفت: در 
جلسات ارتباط مردمی، برخی از 
شهروندان به نوع برخوردی که 
با دستگاه های قضائی در رابطه 
با فرآیند رسیدگی، نحوه برخورد 
مسئولان، اطاله دادرسی دارند 
نیز شکایاتی را مطرح می کنند 
که طرح این مسائل برای ما مفید 
است و مطالبات به حقشان دنبال 

و پیگیری خواهد شد. 

 دریادار حبیب ا... سیاری، معاون 
هماهنگ کننده ارتش گفت: ارتش 
جمهوری اسلامی ایران برابر قانون 
اساسی، مأموریت دفاع از تمامیت 
ارضی، حفظ و استقلال کشور را 
بر عهده دارد. وی ادامه داد: بعد از 
پیروزی انقلاب اسلامی به ویژه پس 
از دفاع مقدس، تغییرات عمده ای در 
تجهیزات ارتش صورت گرفته است؛ 
به نحوی که می توان گفت تمام این 
تجهیزات که امروز به نمایش درآمد 
بومی هستند و از فناوری های روز نیز 
برخوردارند. معاون هماهنگ کننده 
ارتش با بیان اینکه خودکفایی ارتش 
امروز در مجموع به ۹۰ درصد رسیده 
است، گفت: البته هر سال نسبت 
به گذشته، وضعیت بهتری در همه 
حوزه ها خواهیم داشت؛ به عنوان 
مثال تا چهار سال پیش آثاری از 
پهپاد در ارتش وجود نداشت، اما 
امروز ارتش از توان بسیار زیادی در 
عرصه پهپادی برخوردار است و قطعاً 
امروز یا فردا اخبار دیگری هم در 

مورد پهپاد ها خواهید شنید. 

  آرمان ملی: در مراسم رژه روز ارتش با 
بیان این که »امروز مردم احساس یکی بودن با 
ارتش را دارند«، اظهار کرد: امروز مردم با همه 
نیروهایی که پاسدار حریم جمهوری اسلامی 
هستند احساس یکی بودن دارند. حضور 
نیروهای مسلح ما برای منطقه امنیت ساز 
است. سیدابراهیم رئیسی گفت: پیام این 
حضور و روز ارتش پیام صلح و دوستی برای 
کشورهای منطقه است و هر دستی که 
بخواهد امنیت برای منطقه را حفظ کند را 
می فشارد. اما پیام ارتش و نیروهای مسلح 
ما به نیروهای فرامنطقه ای به ویژه نیروهای 
آمریکایی این است که هرچه زودتر منطقه 
را ترک کنند. وی با بیان این که »حضور 
نیروهای فرامنطقه ای کمکی به امنیت منطقه 
نمی کند«، یادآور شد: اما حضور نیروهای 
سرافراز ما به امنیت منطقه کمک می کند. 
نیروی مسلح ما در مقابل تروریست ها چگونه 
از حضور اشرار و نیروهای تکفیری در منطقه 
با تمام وجود و با فرماندهی سردار شهید 
سلیمانی جلوگیری کرد؟ بر هیچکس در 
منطقه پوشیده نیست که چطور نیروهای 
مسلح ما برای تمامیت ارضی کشورهای 
رئیس جمهور  کردند.  ایستادگی  منطقه 
خطاب به مردم و ملت های منطقه بیان کرد: 
ارتش و نیروهای مسلح ما همواره پشتیبان 

امنیت، آسایش و زندگی آرام شما خواهد 
بود و پاسدار انقلاب شکوهمند اسلامی و 
خون شهدای انقلاب اسلامی است و خانواده 
معظم شهدا بدانند که اگر تا امروز آثار خون 
شهدای آنان توانسته در برابر جاهلیت مدرن 
ایستادگی کند، ارتش و نیروهای مسلح ما این 
مسیر را ادامه می دهد. وی تأکید کرد: امروز 
دولت خود را نسبت به تجهیز و پشتیبانی 
نیروهای مسلح موظف می داند. دولت خود 
را موظف می داند که دغدغه نیروهای مسلح 
را در این زمینه برطرف کند. رئیس جمهور 
تصریح کرد: دشمنان انقلاب اسلامی و به 
ویژه رژیم صهیونیستی بدانند، حتماً این 
پیام را دریافت کرده اند که کوچک ترین 
حرکتی و اقدامی علیه جمهوری اسلامی 
ایران پاسخ سختی از سوی نیروهای مسلح 
ما در پی دارد و کوچک ترین خطایی از سوی 
آنان علیه امنیت کشور ما با نابودی تل آویو 
و حیفا مواجه می شود. رئیسی خاطرنشان 
کرد: دشمنان باید جایگاه اقتدار و افتخار و 
قدرت آفرین نیروهای مسلح ما در کشور را 
بشناسند. وی با بیان این که »امروز شاهد 
به کارگیری تجهیزات پیشرفته ای در ارتش 
هستیم و این همان جلوه »ما می توانیم« 
است«، یادآور شد: ارتش جمهوری اسلامی 
از تهدیدها و از همه کاستی ها برای کشور 

فرصت می سازد ارتش به مردم عشق دارد و 
ملت هم به ارتش اعتماد دارد و ارتش امروز 
پشتوانه امنیت کشور است. هرجا حادثه ای 
در کشور پیش می آید ارتش در کنار ملت 
است. وی با تاکید بر این که »ارتش سد 
محکمی در برابر ضدانقلاب و گروه های 
تکفیری و اشرار است«، گفت: ارتش مرزبانی 
از مرزهای کشور را به عهده دارد و حتی در 
اقیانوس ها از منافع ایران پاسداری می کند 
و مردم این زحمات را می بینند. ارتش 
افتخار حراست زمینی، دریایی و هوایی 
کشور را دارد و آسمان ایران همیشه در 
نقاط مختلف منطقه امن ترین آسمان است. 
رئیس جمهور تاکید کرد: امروز ارتش دلاور، 
شجاع و قهرمان ما در عرصه های مختلف 
علم و فناوری گوی سبقت را از ارتش های 
منطقه ربوده است و همگان به این امر 
معترف هستند. وی عنوان کرد: ارتش ما 
امروز ارتشی مجهز و به روز و بهنگام است. 
ارتشی که از تجهیزات پیشرفته برخوردار 
است و این تجهیزات پیشرفته به برکت علم و 
دانش بومی شده است، در حالی که در برخی 
ارتش ها و نیروهای مسلح، تجهیزات وارداتی 
حرف اول را می زند، اما ارتش جمهوری 
اسلامی با اتکا به دانش روز و توان داخلی 

تجهیز شده است. 

رئیس جمهور اعلام کرد: 

پیام نیروهای مسلح ما به نیروهای آمریکایی؛ زودتر منطقه را ترک کنید


